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Cíle: Seznámit auditorium s výhodami použití jednorázových setů při podávání regionální anestezie 
Sdělení: v letech 2003- 2006 bylo na anesteziologickém oddělení v Mladé Boleslavi podáno kolem 10.000 

anestezií za rok, z toho cca 25% tvoří anestezie regionální, v naprosté většině anestezie svodná. Nejčastěji 
používaná metoda RA na našem oddělení je jednorázová subarachnoidální blokáda, dále pokračující epidurální 
anestezie/analgezie a jednorázová epidurální anestezie. 
V minulých letech jsme v rámci hygienicko- epidemiologického programu používali centrální sterilizací vyráběné 
balíky z látkových roušek s gázovými tampony a čtverci. 
Tyto balíky byly relitivně objemné, hůře se s nimi manipulovalo, stolky bylo třeba připravovat předem a při 
změně operačního programu či způsobu anestezie zůstávaly mnohdy překryté až několik hodin. Kvalita 
používaných roušek nebyla rozhodně prvotřídní, byly používáno prádlo vyřazené z provozu operačních 
sálů.I expirační doba vyráběných balíků byla výrazně omezena, 
V r. 2005 jsme vyzkoušeli jednorázový Mediset pro anestezii firmy Hartmann- Rico, který jsem začali velmi 
brzy rutinně používat. 
Ráda bych se s Vámi v rámci sdělení podělila o jeho výhody: časovou nenáročnost, rychlou přípravu sterilního 
stolku, 100% zachování sterilních kautel a bezproblémovou likvidaci odpadu. I ekonomicky je 
používání jednorázových setů výhodnější než opakovaná sterilizace látkových roušek, jak vyplyne z prezentace. 
Závěr: S používáním jednorázových setů při podávání regionální anestezie jsme velmi spokojeny, naši 

lékaři též a po hřmotných balících látkových roušek se nám opravdu ani nezasteskne. Dokonce i ředitelství 
nemocnice je spokojeno s ekonomickými parametry a s uvolněním kapacity centrální sterilizace a prádelny. 


